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Koulukuljetuksessa olevien lasten tapaaminen  

Lapsiasiavaltuutettu tapasi syksyllä 2018 koulukuljetuksissa olevia lapsia. Tapaaminen järjestettiin 

Mikkelissä 31.10.2018. Lapset kertoivat koulumatkojen pidentävän koulupäivää, mikä vaikuttaa illalla 

jaksamiseen. Mahdolliset odotusajat pidentävät päivää entisestään. Lapset toivoivatkin lyhyempiä 

koulupäiviä. Haasteena nähtiin lisäksi se, että kyydit eivät koskaan jousta, vaan ne lähtevät aina koulun 

pihasta. Jos lapset ovat esimerkiksi liikuntatunnilla muualla, he joutuvat tulemaan koululle takaisin 

koulukyytiä varten.   

Lapset kertoivat, että kuljettavat vaihtuvat koulukyydeissä usein. Kuljettajaan ehtisi tutustua paremmin, 

jos kuljettajat eivät vaihtuisi koko ajan. Kuljettajissa on paljon eroja: osa on mukavia, mutta on myös 

kuljettajia, jotka eivät tervehdi kaikkia oppilaita. Toisinaan kuljettajilla saattaa olla eri sääntöjä siinä, 

mitä kyydin aikana saa tehdä. Aina koulukuljetuksen kyydissä ei muisteta esimerkiksi käyttää turvavyötä, 

eivätkä kaikki kuljettajat muistuta tästä.  

Lapsille koulukyydit näyttäytyvät välttämättömänä asiana. Jos koulukyytiä ei olisi, joutuisi kulkemaan 

vanhempien kyydissä ja silloin lähtö olisi aamuisin todella aikaisin. Siinä mielessä lapset arvostavat 

koulukyytiä ja pitävät sitä hyvänä asiana. Toisaalta koulukyyteihin menevä aika käytettäisiin mielellään 

muuhunkin. Jos koulukyytiin kuluvan ajan voisi käyttää johonkin muuhun, aikaa vietettäisiin kavereiden 

kanssa, harrastettaisiin enemmän, oltaisiin vain tai nukuttaisiin.   

Lapset eivät ole päässeet antamaan palautetta koulukyydeistä. Palautteen kysyminen olisi kuitenkin 

tärkeää. Sitä tulisi kerätä esimerkiksi kerran lukuvuoden aikana. Tapaamisessa suunniteltiin yhdessä 

lasten kanssa palautelomaketta, jota kouluissa voitaisiin käyttää. 

  

  


